
 
ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL SOCIAL 

DEL DIA 20 DE DESEMBRE DE 2024 

 
A Palma, dia 20 de novembre de 2024, a les 16.30 hores, a Son Lledó, es reuneix en 
sessió ordinària el ple del Consell Social de la Universitat de les Illes Balears.  
 
Presideix la sessió el senyor Antoni Bennàsar Arbós i hi actua com a secretària la 
senyora Catalina Palau Costa, que hi assisteix per videoconferència. Hi assisteixen els 
consellers següents: senyor Gabriel Caldentey Ramos, senyor Jaume Carot Giner, senyor 
Francesc Fiol Amengual, senyora M. Consolación Hernández Guerra, senyora Balbina 
Nogales Fernández, senyor José María Noguera Vert, senyor Enrique Llompart Rigo, 
senyor Francesc Mellado Serra, senyora Rafaela Sánchez Benítez, i el senyor Josep Seguí 
Díaz. 
 
Per videoconferència, hi participen la senyora Catalina Palau Costa i el senyor Felip 
Cirer Costa.  
 
Excusen la seva absència els consellers següents: senyor Carlos García-Delgado Segués, 
senyora Irene Nadal Gómez, senyora Cristina Ferrer González, senyor Jordi Mora 
Vallbona i senyora Carme Planas Palou.  
 
Hi assisteix com a convidat el vicerector d’Economia i Infraestructures, senyor Carles 
Mulet Forteza. 
 
El president obre la sessió i dona la benvinguda a tots els consellers i conselleres.  
 
Posteriorment, passen a tractar els assumptes de l’ordre del dia, que són els següents:  

L’ordre del dia és el següent: 
1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió plenària del dia 26 de novembre de 

2024. 
2. Aprovació, si escau, del pressupost de la Universitat de les Illes Balears per l’any 

2025. 
3. Aprovació, si escau, dels complements Campus Digital - illes 
4. Aprovació, si escau, dels increments d’activitat docent per a l’any acadèmic 

2024-25. 
5. Aprovació, si escau, de la convocatòria dels complements retributius 

autonòmics. 
6. Informacions del president i de la secretària. 
7. Torn obert de paraules. 



 

PUNT 1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió plenària del dia 26 de novembre 
de 2024  

El president demana si els membres del Consell volen fer alguna modificació a l’acta. 

Com que no hi ha intervencions ni modificacions, es dona per aprovada l’acta per 
assentiment. 

 

PUNT 2. Aprovació, si escau, del pressupost de la Universitat de les Illes Balears 
per l’any 2025 

El rector demana al president permís per intervenir i explica que la pròrroga dels 
pressupostos del GOIB ha creat una certa incertesa. El rector afirma que tot el que 
s’inclou al contracte programa està blindat i que hi ha una voluntat excel·lent per part 
de la Conselleria d’arribar a tot a través d’aportacions extraordinàries, però podria ser 
que alguna de les partides no es poguessin executar.  

Fa una introducció a les dades que s’explicaran a continuació i indica el notable 
increment al capítol 1, que té a veure amb les 61 noves places de professor. El rector 
comenta un gràfic, que recull l’increment de la nominativa i el pressupost total des de 
2021 fins a 2025. El gràfic mostra que la nominativa ha anat pujant, però que el 
pressupost encara ha augmentat més i ha passat de 114 milions a 202 milions, fet que 
suposa un increment de gairebé el 77%. Finalment, destaca l’increment molt notable 
dels fons competitius de recerca (600%), que es deu al fet que s’han posat els mitjans 
per aconseguir més fons per via competitiva, com la implantació de l’Oficina de 
Projectes Europeus, i també a un esforç de transparència i explicació. 

El rector recorda que es torbaren dos anys a signar el contracte programa amb l’anterior 
govern i que l’actual l’ha respectat. Acaba la seva intervenció agraint al Govern de les 
Illes Balears i a l’equip de la Universitat la seva feina. 

El president dona la paraula a la gerenta de la UIB, senyora M. Consolación Hernández, 
i al vicerector d’Economia i Infraestructures, senyor Carles Mulet Forteza, que fan una 
presentació del pressupost orientada a mostrar els ingressos i despeses de la UIB per 
a l’any 2025 

La gerenta comença pels ingressos propis de la UIB, que són al capítol 3 del pressupost. 
En aquest apartat, assenyala que hi ha menys ingressos de grau i de màsters que l’any 
passat. Això es deu al fet que la Conselleria ha creat unes noves beques GOIB que 
complementen les del Ministeri. Per altra banda, també destaca que enguany no es 
preveuen ingressos del FOLC, ja que a partir de 2025 serà gestionat per la FUEIB. 



En el capítol 4, que recull els principals ingressos de la UIB, procedents de la 
nominativa del Govern, d’altres conselleries i entitats sense ànim de lucre, s’arriba als 
113 milions d’euros. 
La gerenta recorda que es tracta de diners afectats, és a dir, que estan destinats a usos 
concrets i no es poden destinar a altres accions. En aquest capítol, hi ha el grau 
d’Hoteleria, la posada en marxa de Docentia i de la Universitat Europea, o el Complex 
Científic. La gerenta destaca que no hi surten ingressos del conveni de Medicina, 
perquè ja estan incorporats a l’increment de la nominativa. També hi ha els nous graus, 
com el CAFE, les aportacions del Banco de Santander, l’aportació del programa de 
microcredencials i l’aportació de la part del Ministeri del programa María Goyri. 

El vicerector d’Economia intervé en relació amb el capítol 5. Explica que s’ha decidit 
rebaixar els cànons de les concessionàries dels serveis de la UIB, ja que cada vegada 
costa més mantenir l’interès perquè les empreses es presentin. 

La gerenta reprèn la paraula i comenta el capítol 7 del pressupost, que reuneix les 
inversions. En concret, destaca l’aportació per a investigació del Ministeri i explica que 
tots aquests ingressos van lligats a una despesa. També assenyala altres inversions, 
com les identificades com PIREP o PITEIB, que són convocatòries de renovació 
energètica a les quals es va presentar la Universitat. Surten diverses vegades, perquè 
venen de fons de finançament diferenciats. També apareixen en aquest capítol 
aportacions del Banco de Santander o de la Unió Europea. 

En el cas del capítol 8, que es refereix a romanents afectats, la gerenta comenta que 
són diners que estan destinats a una despesa que encara no s’ha dut a terme. 

La gerenta explica que el capítol 1 reuneix totes les despeses de personal i que el capítol 
2 recull les despeses corrents. Assenyala que les quantitats es reparteixen entre 
departaments i altres serveis de la UIB per a les despeses que tenen, les aportacions 
als instituts de recerca, als serveis de doctorat, infraestructures TIC o al manteniment 
integral dels edificis, entre d’altres. 

El capítol 4 està dedicat bàsicament als alumnes i inclou Erasmus, ajudes socials, 
convenis i aportacions de l’AQUIB, mentre que el capítol 5 recull els fons de 
contingència, que venen marcats per normativa. 

La gerenta explica que, en el capítol 6, destinat a inversions, hi ha les aportacions del 
Ministeri, del GOIB, del Santander, i que pràcticament tot aquest capítol està associat 
a un ingrés. 

Assenyala que, com que és més fàcil passar del capítol 2 al 6 que a l'inrevés, hi ha més 
diners al capítol 2, ja que molts departaments ho sol·liciten. 

El total del pressupost de la UIB arriba als 202.073.416 euros. 



El vicerector intervé i explica que hi ha 27,3 milions de romanents, que són diners 
captats el 2023 i 2024, però que s’han de executar els pròxims anys. Per altra banda, 
indica que el capítol 1 s’ha incrementat perquè hi ha més personal. 

Finalment, especifica que les inversions provenen de diferents fonts i que s’han de 
justificar adequadament. Aquest fet obliga la UIB a tenir tantes organitzacions com 
fonts de finançament. Posa l’exemple del Programa de transició tecnològica i 
rehabilitació d’edificis, que el 2025 mobilitza uns 40 milions d’euros, una xifra mai 
vista en la història de la UIB, i s’ha de tenir cura per evitar haver de tornar els diners 
amb interessos. 

Es recorda que dins del pressupost també hi ha les tarifes i preus, els criteris de 
repartiment dels departaments i els pressupostos de la FUEIB i l’AQUIB. 

El president pren la paraula i explica que ja es va comentar a la Comissió Econòmica el 
paper del Consell Social a l’hora d’aprovar el pressupost i la queixa lògica de la urgència 
i la dificultat de disposar de la informació del pressupost amb temps suficient. El 
president es compromet a parlar amb la DG Universitats perquè procuri fer arribar la 
informació a la UIB amb més temps en convocatòries futures, de manera que el Consell 
Social en pugui fer la valoració en millors condicions i no com ha fet enguany. Tant el 
president com la gerenta expliquen que això passa cada any. 

El president indica que vol que consti en acta que, després de l’estiu, donaran pressa a 
la Direcció General d’Universitats, ja que el Consell Social, amb aquesta informació, 
pràcticament obtinguda al matí i lliurada al vespre, no és capaç de fer la valoració i 
aprovar el pressupost. Afegeix que intentaran que la normativa de desenvolupament 
de la LOSU, que s’està elaborant a les Illes Balears, tengui en compte aquestes 
qüestions per reforçar el Consell Social i dotar-lo d’eines per poder fer la feina en 
condicions. 

El senyor Francesc Fiol demana la paraula. Explica que el que manifestarà ho farà 
partint del respecte per la feina feta pel vicerector i la gerenta, i qualifica l’aprovació 
anual del pressupost de la UIB per part del Consell Social com «un acte de fe». 
Considera inacceptable que la documentació arribi el mateix dia del ple i recorda que 
la llei estableix que el Consell Social ha d’aprovar els pressupostos, cosa que és 
impossible fer en aquestes condicions. Considera que això no pot continuar. L’acte 
administratiu essencial es produeix ara. L’aprovació per part de la Junta de Govern, que 
ha tengut lloc el matí del mateix dia, té un efecte administratiu molt limitat. L’acte 
recurrible administrativament i penalment és aquest, i els responsables són els 
membres del Consell Social. 

Un segon tema que li preocupa especialment és la inexistència d’un pressupost 
autonòmic aprovat. Considera que es valoren uns pressuposts que no se sostenen en 
res i creu que l’opció més adequada seria prorrogar els pressuposto de la UIB de 2024. 



El senyor Fiol troba a faltar un informe jurídic que doni la garantia que s’actua de 
conformitat a dret, ja que ell té els seus dubtes sobre això, fet que fa que abstengui en 
l’aprovació dels pressuposts 

El senyor Carles Mulet demana intervenir. Agraeix l’interès del Consell Social per 
intentar que arribi abans la informació a la UIB, tot i que considera que serà molt 
complicat, tenint en compte l’estructura actual del Govern. 

Quant al que ha manifestat el senyor Fiol, el vicerector explica que el pressupost no és 
un balanç, sinó una previsió d’allò que executarà la Universitat. El pressupost està 
condicionat totalment, ja que hi ha una sèrie de partides relacionades entre la 
realització de l’ingrés i la despesa. Per tant, si no arriba l’ingrés, no s’executarà la 
despesa. 

El senyor Mulet explica que els diners amb què la UIB podria actuar en partides no 
afectades són 1,8 milions d’euros. Segons indica la pròpia normativa de la Intervenció 
General de l'Administració (IGAE), el pressupost és una estimació. El vicerector 
comenta que ha estudiat la normativa i que, en cap cas, no s’especifica que s’hagi de 
prorrogar el pressupost, i que la paraula «pressupost» es refereix a una previsió. 

Es produeix un debat amb el senyor Fiol, que afirma que les consultes que ell ha fet li 
fan pensar que el més adequat seria prorrogar el pressupost. 

El vicerector insisteix que la normativa estableix clarament que la Universitat ha 
d’elaborar el seu pressupost. Així ho indica la Intervenció General de l’Administració 
(IGAE). No hi ha cap normativa que digui que si el Govern prorroga, la UIB hagi de 
prorrogar.  

El president pren la paraula, considera que les posicions han quedat clares i passa a la 
votació.  

No es produeix cap vot en contra, hi ha dues abstencions i tota la resta de consellers 
hi voten a favor. Per tant, s’aproven els pressuposts. 

 

PUNT 3. Aprovació, si escau, dels complements Campus Digital - illes 

El president dona pas al rector perquè expliqui el detall d’aquest punt.  

El rector explica que es tracta del programa pel qual el professorat de Mallorca va a 
impartir docència a les seus de Menorca i d’Eivissa i Formentera. 

No hi ha intervencions.  

Hi voten a favor. 



PUNT 4. Aprovació, si escau, dels increments d’activitat docent per a l’any 
acadèmic 2024-25  

El president dona pas al rector perquè expliqui el detall d’aquest punt.  

El rector explica que es tracta places de professor que no s’han cobert i que les 
assumeixen professors dels diferents departaments. No suposa cap increment perquè 
estan dotades. 

No hi ha intervencions.  

Hi voten a favor. 

 

PUNT 5. Aprovació, si escau, de la convocatòria dels complements retributius 
autonòmics 

El president dona pas al rector perquè expliqui el detall d’aquest punt.  

El rector explica que el PDI no té carrera professional, però sí que té aquests 
complements, que retribueixen el que s’entendria com a carrera professional: tres 
complements diferents que es convoquen cada any i s’avaluen per a cada persona cada 
sis anys. L’única novetat d’enguany és que hi ha més categories i han hagut de fer un 
esment específic a les noves categories. 

No hi ha intervencions.  

Hi voten a favor. 

 

PUNT 6. Informacions del president  

El president explica les informacions següents: 

• Canvi de seu del Consell Social. El 12 de desembre passat es va fer el trasllat 
del Consell Social de Ca n’Oleo a Sa Riera. Pròximament, s’organitzarà una 
petita inauguració. El president assenyala que hi ha espais per poder organitzar 
reunions i trobades a disposició de la comunitat universitària. 

 
• Convé que es fixin les convocatòries del ple del Consell Social per a l’any 

2025. 
Si no hi ha contraindicació, proposen mantenir les reunions del ple del Consell 
Social per a cada darrer dimarts de mes a les 16 hores. En cas que coincideixin 
ple i comissió, es faria primer la comissió a les 16 hores i després, el ple.  
El calendari quedaria de la manera següent: 
- 28 de gener 



- 25 de febrer 
- 25 de març 
- 29 d’abril 
- 27 de maig 
- 24 de juny 
- 29 de juliol 
- 30 de setembre 
- 28 d’octubre 
- 25 de novembre 
No es fixen els mesos d’agost ni de desembre, perquè són mesos en què la 
Universitat tanca unes setmanes i s’adaptarà la convocatòria a cada cas. 
 

A continuació, el president explica les activitats que ha desenvolupat dels del darrer 
ple. 

 
• AGENDA del president des del darrer ple 

 
o 27 novembre. Acte de reconeixement doctors  
o 27 novembre. Premis PIMEM 
o 28 novembre. Premis Siurells de Plata  
o 29 novembre. Reunió amb el vicerector Marcos Nadal 
o 3 desembre. Reunió Comissió Qualitat de la UIB 
o 11 desembre. Conferència Carlota García Encina Moviment Europeu 
o 16 desembre. Patronat FUEIB 
o 18 desembre. Comissió Econòmica Consell Social  
o 19 desembre. Consell Direcció AQUIB 

 

El president destaca que a la Comissió de l’AQUIB es va anunciar que ha aconseguit el 
reconeixement europeu.  

 
PUNT 8. Torn obert de paraules  
 
El president obre el torn de paraules. 
 
El rector demana intervenir i destaca la importància del que ha comentat el president 
sobre l’AQUIB, ja que es tracta d’una acreditació europea després d’un procés complex. 
A més, també vol agrair la disposició del president per aconseguir que arribi la 
informació més prest per poder elaborar el pressupost.  
 
El rector apunta que una solució podria ser que, ja que es comença a manejar un 
esborrany de pressupost a mitjan novembre, potser se’n podria traslladar una versió, 
amb totes les caselles buides que facin falta, al Consell Social per poder avançar. 



La gerenta explica que això es pot fer, però que no s’assemblarà a la versió final.   
 
El president clou la reunió i aprofita per felicitar l’any nou a tots els assistents.  
 
Com que no hi ha més assumptes per tractar, a les 18.10 hores es clou la sessió, de la 
qual, com a secretària, aixec i autoritz aquesta acta, que té el vistiplau del president. 
 
La secretària, Vist i plau. 
 El president, 
 
 
 
Catalina Palau Costa Antoni Bennasar Arbós 
 

 

 

 

 


